
Protokół Nr XLIII/2022 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 29 listopada 2022r. 

 
Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 14,00 – 17,00 

 

Ad  1. 

Dnia 29 listopada 2022r. odbyło się XLIII-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Alicja Miernik 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej p. Beata Kołda 

- Prezes Stowarzyszenia Rozwoju Społecznego Zalezianka p. Ewelina Chlebowska-Gil 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Wydziału Technicznego Urzędu Gminy p. Krzysztof Pastuszka 

- sołtysi gminy,  

- mieszkańcy gminy 

- pracownicy Urzędu Gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 13 radnych, co 

stanowiło 93 % obecnego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Nieobecny radny: Januchta Jacek – usprawiedliwiony. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radnego Dariusza Mendak, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Wręczenie zaświadczenia o wyborze radnego, który uzyskał mandat w wyborach 

uzupełniających w dniu 23 października 2022r. oraz złożenie ślubowania przez radnego. 

Przewodnicząca Rady – informuję, że w dniu 23 października 2022r. odbyły się wybory 

uzupełniające w okręgu wyborczym Nr 7 w Gminie Łączna. Obwieszczenie Komisarza 

Wyborczego otrzymaliśmy w dniu 24 października 2022r. Dzisiaj zostanie dokonany akt 

ślubowania i objęcie mandatu przez nowego radnego. Proszę Pana Krzysztofa Pastuszka 

Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej o wręczenie zaświadczenia o wyborze na 

radnego Panu Karolowi Piwowarczyk. 

Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej p. Krzysztof Pastuszka – zabrał głos, na podst. 

art. 449 ustawy z dnia 5 stycznia 2011r. Kodeks wyborczy Gminna Komisja Wyborcza w 

Łącznej stwierdza, w wyborach które odbyły się 23 października 2022r. Pan Piwowarczyk 

Karol został wybrany radnym Gminy Łączna. Podpisano Przewodniczący Gminnej Komisji 

Wyborczej w Łącznej. Gratuluję i życzę owocnej pracy. 
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Przewodnicząca Rady – zabrała głos, odczytam teraz rotę ślubowania, a następnie radny 

wypowie według swojego wyboru słowo „ślubuję” lub „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczpospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców.” 

Pan Karol Piwowarczyk – Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca Rady – Gratuluję Panu Karolowi objęcia mandatu radnego, życzę jak 

najlepszych efektów w pracy na rzecz swojej miejscowości oraz całej Gminy Łączna. Proszę 

Pana Karola o przedstawienie się i powiedzenie paru zdań o sobie. 

Radny Piwowarczyk – dziękuję, nazywam się Karol Piwowarczyk. W Gminie Łączna 

mieszkam już 19 lat, od 19 lat tutaj uczę się, kształcę, pracuję, mam swój biznes. Wszystko  

co robię jest związane z Gminą Łączna. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, odtąd w obradach bierze udział 14 radnych, co 

stanowi 93 % ustawowego składu rady. 

 

Ad  4. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wniosków nie zgłoszono, wobec czego porządek obrad stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad.      

3. Wręczenie zaświadczenia o wyborze radnego, który uzyskał mandat w wyborach 

uzupełniających w dniu 23 października 2022r. oraz złożenie ślubowania przez radnego. 

4. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami. 

6. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji.  

7. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

8. Pytania, wnioski, interpelacje. 

9. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach:   

a) dotycząca zmiany uchwały w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Łączna, 

ustalenia składu osobowego oraz określenia przedmiotu działania poszczególnych komisji 

b) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu 

kosztów dowożenia rodzicom dzieci niepełnosprawnych zamieszkałych na terenie Gminy 

Łączna do szkół i przedszkoli 

c) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej 

d) zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na realizację przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w ramach Funduszu rozwoju 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w 2023 roku 

e) ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

f) zmian budżetu Gminy Łączna na 2022 rok 

g) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2022-2030 

11. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Łączna z dnia 20 października 2022r. 

12. Zakończenie obrad.                                                                                                                                          
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Ad  5 i 6. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 20 października 2022r. do dnia 29 listopada 2022r. przedstawił          

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

25 października – w spotkaniu z projektantem w sprawie ustaleń dotyczących infrastruktury 

drogi gminnej do zbiornika Jaśle, tego samego dnia w spotkaniu wójtów, burmistrzów ZGGŚ 

w Bielinach dot. podziału środków na realizację tzw. projektów okołoturystycznych, 

27 października – w posiedzeniu Komisji Urbanistycznej poświęconej zmianom mpzp dla 

terenów osób fizycznych, 

28 października – w spotkaniu w ZDP w Skarżysku-Kam. dot. przygotowania projektu                      

i szczegółów dot. projektu drogi do Zagórza,  

14 listopada – w spotkaniu z architektem p. Wojciechem Głowackim dot. ustaleń PFU dla 

zadania „Zagospodarowanie terenu wokół zbiornika Jaśle”, tego samego dnia w spotkaniu            

z Zarządem SRS w Zaleziance, 

17 listopada – w odbiorze końcowym zadań: termomodernizacja budynku ZGK 

realizowanego z „Polskiego Ładu”, remont budynku użyteczności publicznej (poczta)                     

z programu  „Rosnąca Odporność”, 

18 listopada – w powiatowych obchodach Dnia Seniora w Skarżysku-Kam., w którym brali 

udział seniorzy z naszej gminy, 

21 listopada – w spotkaniu z architektem p. Wojciechem Głowackim i Kierownikiem PGW 

Wody Polskie w Skarżysku Kamiennej w sprawie wykonania PFU ze standardami jakości dla 

zadania „Zagospodarowanie terenu wokół zbiornika Jaśle” etap I część północna, w ramach 

zadania realizowanego przez ZGGŚ z programu Polski Ład. W ramach tego programu 

będziemy realizować zagospodarowanie zbiornika Jaśle północną część, wartość tego zadania 

ok. 2 mln zł. Tego samego dnia uczestniczyłem w Dniu Pracownika Socjalnego                                

z pracownikami GOPS i w posiedzeniu Komisji Społecznej Rady Gminy Łączna, 

22 listopada – w spotkaniu z sołtysem Zalezianki w sprawie kosztów utrzymania szkoły               

w Zaleziance. Tego samego dnia w posiedzeniu Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego, 

Infrastruktury i Porządku Publicznego Rady Powiatu Skarżyskiego poświęconej czystości 

wody w rzece Kamionce i modernizacji naszej oczyszczalni ścieków. Tego samego dnia               

w Komisji Skarg i Wniosków Rady Gminy Łączna, 

24 listopada – w sesji Rady Powiatu Skarżyskiego, na której przekazałem informację dot. 

zapisów dot. budżetu gminy Łączna na 2023r., w którym zostały zapisane kwoty dotyczące 

inwestycji przy drogach powiatowych na terenie gminy Łączna. Tego samego dnia 

uczestniczyłem w spotkaniu wójtów, burmistrzów ZGGŚ w Bielinach, poświęconym 

programowi wsparcia mieszkańców gmin dot. dystrybucji węgla kamiennego. Tego samego 

dnia w Komisji Gospodarczej Rady Gminy Łączna, 

28 listopada – w spotkaniu z p. Irminą Stochmal-Buczek inspektor Wydz. Edukacji 

Starostwa Powiatowego w Skarżysku Kam. w sprawie udziału w projekcie innowacyjno – 

wdrożeniowym w zakresie oceny funkcjonalnej, tego samego dnia w posiedzeniu 

połączonych komisji Rady Gminy Łączna. 

 

Informacja dot. preferencyjnego zakupu węgla przez mieszkańców Gminy Łączna, w dniu 

25.11.2022r. gmina podpisała umowę z TAURON Wydobycie S.A. z siedzibą w Jaworznie na 

zakup węgla po preferencyjnej cenie: 1 500 zł brutto. Każda gmina uzyskała wskazanego 

dostawcę węgla, m.in. w Tauronie będą się zaopatrywać gminy należące do ZGGŚ.  

Czyli praktycznie wszyscy nasi sąsiedzi będą z tego samego źródła zaopatrywać 

mieszkańców gmin w węgiel.  
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W dniu 29.11.2022r. gmina podpisze umowę z F.P.H.U „BUD-TRANS” Zbigniew Miernik 

na odbiór, transport, magazynowanie i dystrybucję węgla po preferencyjnej cenie.  

 

PROCEDURA ZAKUPU WĘGLA: 

1. WNIOSEK 

1. Aby zakupić węgiel należy złożyć wniosek do Urzędu. (składane zapotrzebowanie do 10 

listopada nie uprawnia do zakupu węgla, stanowiło tylko informację która była niezbędna do 

przekazania zbiorczej informacji do Wojewody) 

2. We wniosku należy podać: swoje dane (wraz z adresem prowadzenia gospodarstwa 

domowego), ilość oraz asortyment węgla. Ponadto należy złożyć oświadczenie odnośnie 

zakupionego wcześniej węgla w myśl ustawy o zakupie preferencyjnym paliwa stałego przez 

gospodarstwa domowe. Do dokonania zakupu preferencyjnego uprawniona jest osoba 

fizyczna w gospodarstwie domowym, która spełnia warunki uprawniające do dodatku 

węglowego, o którym mowa w art. 2 ust. 1 ustawy z dnia 5 sierpnia 2022r. o dodatku 

węglowym oraz nie zakupiła węgla na sezon grzewczy przypadający na lata 2022–2023,           

po cenie niższej niż 2 000 zł brutto za tonę. 

2. ROZPATRZENIE WNIOSKU 

Urząd niezwłocznie rozpatrzy wniosek. Wnioski będą rozpatrywane w kolejności złożenia. 

3. WPŁATA 

Po pozytywnym rozpatrzeniu wniosku należy dokonać wpłaty należności w wysokości 

podanej przez urząd. Wpłaty będzie można dokonać gotówką w kasie Urzędu na podstawie 

wystawionej faktury VAT. 

4. ODBIÓR WĘGLA 

Pracownik Urzędu sporządza listę osób, którzy opłacili węgiel i przekazuje ją do godz. 9.00 

na skład następnego dnia roboczego po zaksięgowanej wpłacie. Węgiel można odebrać 

osobiście po pokwitowaniu, własnym transportem lub skorzystać z usługi transportowej 

oferowanej przez skład.  

 

29 listopada – w podpisaniu protokołu końcowego kontroli oczyszczalni ścieków 

przeprowadzonej przez WIOŚ Kielce. Kontrola się zakończyła aktualnie mamy spełnienie 

wszystkich wymogów, które stawiane są ściekom które wpływają do Kamionki. 

 

II. Wydałem zarządzenia: 
- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2022 rok, 

- w sprawie powołania Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej, 

- w sprawie przeniesienia wydatków budżetu na 2022 rok, 

- w sprawie zmian w składzie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych     

w Łącznej.             

 

W ostatnim tygodniu dokonaliśmy otwarcia ofert na wykonanie zadań w ramach projektów 

złożonych do Polskiego Ładu: w przetargu na budowę wodociągu Zagórze wpłynęły 3 oferty: 

Najtańsza 3 936 000,00 zł, Najdroższa 5 470 294,88 zł. Natomiast w przetargu na budowę 

kanalizacji w miejscowości Podzagnańszcze wpłynęło 5 ofert: Najtańsza 5 680 879,54 zł, 

Najdroższa 8 487 000,00 zł. W obydwu przypadkach trwa weryfikacja dokumentów 

złożonych przez oferentów. W przetargu na modernizację ujęć wody w Klonowie oraz               

w Zaleziance nie złożono żadnej oferty. W najbliższych dniach ponownie zostanie ogłoszony 

przetarg na to zadanie. 
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W ostatnich wniosków: 

1. Na zlecenie gminy zebrane zostały pobocza w msc. Gózd w okolicach szkoły, prace 

wykonano z uwagi na ciągłe zalewanie podczas gwałtownych opadów posesji położonych 

poniżej drogi. Długość odcinka to około 150 mb, 

2. Na zlecenie gminy wykonano 150 mb rowu w msc. Kamionki okolice posesji nr 46, 46 a, 

46 b przed torami, 

3. Wyrównano kruszywem drogę Podłazie-Wiącka, trwają prace polegające na odkrzaczeniu 

całego odcinka drogi, 

4. Zakończone zostały roboty polegające na remontach cząstkowych dróg gminnych, zakres 

prac obejmował łącznie 349,62 m2 na kwotę 51 603,91 zł brutto. Uzupełniono ubytki na 

drogach w msc. Łączna, Gózd, Kamionki cmentarz, Kamionki ul. Osiedlowa oraz tzw. 

Galerówka, 

5. W dniu dzisiejszym złożony został wniosek o dofinansowanie przebudowy drogi gminnej 

Podłazie - Krzyżka. Wnioskowane środki pochodzą z Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014-2020 z udziałem środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz 

Rozwoju Obszarów Wiejskich. Przypomnę, że dofinansowanie z PROW wynosi 63,63 % 

wartości zadania kosztorysowego. 

 

W najbliższych dniach planuje się wykonanie ogrodzenia wokół GOPS i OSP Łączna. Prace 

już się rozpoczęły. W zakresie robót przewiduje się m.in. uzbrojenie bram wjazdowych do 

garażu oraz na plac OSP w napędy elektryczne, a także ok. 320 mb ogrodzenia panelowego. 

Koszt ogółem 140 000 zł finansowany z nagrody w konkursie „Rosnąca Odporność”. 

 

Radny Nyga – zwrócił się do Wójta, czytał Pan że zakończone są cząstkowe naprawy dróg 

gminnych, a droga gminna między Jęgrzną a Gozdem do szkoły nie została zrobiona nic.             

Są trzy ubytki, które zostały zgłoszone powiedziano że nie ma już pieniędzy, to co mam 

czekać do wiosny aż ubytki staną się większe. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, zadanie o którym przeczytałem               

w sprawozdaniu dotyczyło konkretnych uszkodzeń dróg które zostały opisane ofertą, 

ponieważ środki które były przeznaczone w budżecie na ten cel wynosiły tyle na ile opiewała 

oferta. 

 

Ad. 7. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, Komisja Finansowo-Gospodarcza obradowała na posiedzeniu w dn. 

24.11.2022r. i omawiała poszczególną tematykę posiedzenia: 

1. Omówienie pisma z prośbą o zakup gruntów w gminie Łączna. Wniosek – za – 8/8 

członków komisji aby nie wyrażać zgody na sprzedaż wnioskowanego gruntu gdyż działka 

przy zalewie zostanie zagospodarowana przez Urząd w celu wykonania parkingu. 

2. Omówienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Łączna                         

na 2023 rok.  

3. Omówienie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. Wniosek – za – 7, wstrzymał się – 1/8 członków komisji było za przyjęciem 

zaproponowanych stawek podatku od nieruchomości. 

4. Podsumowanie pracy Komisji Finansowo-Gospodarczej i sprawozdanie z działalności 

komisji. 

5. Propozycja planu pracy Komisji Finansowo-Gospodarczej na 2023r. 

6. Sprawy różne. 
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Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Marta Siewierska – poinformowała, posiedzenie 

Komisji Społecznej odbyło się 21.11.2022r. Tematyka posiedzenia: 

1. Współpraca z jednostkami i organizacjami działającymi na terenie gminy oraz działalność: 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej, Zespołu Szkół w Goździe, Stowarzyszenia 

Rozwoju Społecznego Zalezianka, Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej, Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej, Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej, 

Uczniowsko-Ludowego Klubu Sportowego, Stowarzyszenia FC Łączna, Niepublicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łącznej, Ochotniczej Straży Pożarnej w Łącznej. 

2. Sprawozdanie z realizacji projektów unijnych z zakresu edukacji, kultury, sportu i spraw 

społecznych. 

3. Omówienie pisma Klubu Seniora w Łącznej z prośbą o zalegalizowanie klubu uchwałą 

Rady Gminy. 

4. Podsumowanie pracy Komisji Społecznej i sprawozdanie z działalności komisji. 

5. Propozycja planu pracy na 2023r. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radny Edmund Wykrota – poinformował,       

między sesjami nie odbyła się żadna Komisja. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował,  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 22.11.2022r. rozpatrzyła petycje: 

1. Rady Rodziców przy Szkole Podstawowej w Zaleziance, Rodziców i Nauczycieli                      

w sprawie sprzeciwu nieujęcia w planowanym projekcie budżetu na rok 2023 Stowarzyszenia 

Rozwoju Społecznego „Zalezianka”. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odczytał pismo Rady Rodziców przy 

Szkole Podstawowej w Zaleziance, Rodziców i Nauczycieli. Następnie odczytał uchwałę 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Nr 3/2022 z dnia 22 listopada 2022r. w sprawie opinii 

dotyczącej rozpatrzenia petycji Rady Rodziców, Rodziców i Nauczycieli Szkoły 

Podstawowej w Zaleziance.  Komisja stwierdza, że petycja jest nieuzasadniona z powodu 

niedotrzymania terminu złożenia wniosku o dotację dla Stowarzyszenia. Komisja wnosi do 

Wysokiej Rady o zajęcie stanowiska w tej sprawie i podjęcie odpowiedniej uchwały. 

Druga petycja - KGW Zalezianka, Rady Sołeckiej oraz Sołtysa wsi Zalezianka o przyznanie 

subwencji dla szkoły Podstawowej w Zaleziance. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odczytał pismo KGW Zalezianka, Rady 

Sołeckiej oraz Sołtysa wsi Zalezianka. Następnie odczytał uchwałę Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Nr 4/2022 z dnia 22 listopada 2022r. w sprawie opinii dotyczącej rozpatrzenia 

petycji Koła Gospodyń Wiejskich w Zaleziance, Rady Sołeckiej oraz Sołtysa wsi Zalezianka.  

Mieszkaniec Podzagnańszcza – zapytał, to jest uchwała czy wypracowanie wniosku do 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – poinformował, jest to uchwała komisji. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, uchwała wewnętrzna komisji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Komisja stwierdza, że petycja jest 

nieuzasadniona z powodu niedotrzymania terminu złożenia wniosku o dotację dla 

Stowarzyszenia. Komisji wnosi do Rady Gminy o zajęcie stanowiska i podjęcie odpowiedniej 

uchwały. Trzecia petycja Pana Patryka Król w sprawie możliwości powstania Młodzieżowej 

Rady Gminy na terenie Gminy Łączna. Jest to już druga petycja tego Pana, pierwsza była 

rozpatrywana 2 sierpnia 2022r. Takie Rady mogą powstać z inicjatywy młodzieży, Wójta                

z danej gminy. Pan Król zamieszkuje na terenie województwa zachodniopomorskiego i nie 

może nakazywać aby na terenie gminy powstała taka Rada.  
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – odczytał pismo Pana Patryka Król            

w sprawie ponownego przeanalizowania możliwości powstania Młodzieżowej Rady Gminy. 

Następnie odczytał uchwałę Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Nr 5/2022 z dnia 29 listopada 

2022r. w sprawie opinii dotyczącej rozpatrzenia ponownej petycji Pana Patryka Janusza Król 

w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. Wniosek pochodzi od osoby 

nieuprawnionej. Zgodnie z Art. 5 b): 

1. Gmina podejmuje działania na rzecz wspierania i upowszechniania idei samorządowej 

wśród mieszkańców gminy, w szczególności wśród młodzieży, angażując ją w sprawy dla 

niej istotne.  

2. Rada gminy może wyrazić zgodę na utworzenie młodzieżowej rady gminy z własnej 

inicjatywy lub na wniosek:  

1) wójta; 

2) podmiotów reprezentujących zainteresowane środowiska, w szczególności:  

a) organizacji pozarządowych lub podmiotów określonych w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia                   

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie działających na 

terenie danej gminy, 
b) samorządu uczniowskiego lub samorządu studenckiego z terenu danej gminy.  

3. Wniosek, o którym mowa w ust. 2, jest rozpatrywany przez radę gminy w terminie nie 

dłuższym niż 3 miesiące od dnia jego złożenia. 

Komisja wnosi do Wysokiej Rady o zajęcie stanowiska i podjęcie odpowiedniej uchwały            

w tej sprawie. 

 

Ad. 8 i 9. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, do Rady Gminy między sesjami wpłynęły 

następujące pisma: 

1/ 10.11.2022r. Wojewoda Świętokrzyski, odpowiedź do p. Patryka Król w sprawie 

rozpatrzenia petycji Przez Radę Gminy Łączna, 

2/ 16.11.2022r. KGW Zalezianka, Sołtys, Rada Sołecka Zalezianka, prośba o przyznanie 

subwencji dla SP Zalezianka, 

3/ 16.11.2022r. Rada Rodziców, Rodzice i Nauczyciele SP Zalezianka, sprzeciw wobec 

nieujęcia w planowanym budżecie gminy Łączna SRS Zalezianka, 

4/ 21.11.2022r. Patryk Król, pismo o ponowne przeanalizowanie możliwości powstania 

Młodzieżowej Rady Gminy, 

5/ 23.11.2022r. mieszkańcy Zalezianki, prośba o sprzedaż części działki nr 95 o pow.               

ok. 300 m2 która ułatwi zorganizowanie bezpośredniego dojazdu do pasieki. Odpowiedź 

została wystosowana. 

Mieszkaniec Podzagnańszcza – zabrał głos i zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, przy wypracowaniu wniosku w sprawie Zalezianki, że 

szkoła nie dotrzymała terminu składania wniosku, w jakim składzie była komisja która 

wypracowała wniosek, jak wniosek był głosowany, czy wszyscy członkowie głosowali za tym 

żeby nie udzielić dotacji szkole w Zaleziance. Chciałbym również dopytać na jakiej 

podstawie ten wniosek do uchwały był wypracowany, z jakich dokumentów Pan korzystał, do 

kogo się Pan zwrócił wypracowując tak ważny wniosek jako Przewodniczący Komisji 

nakłaniający żeby tej dotacji nie udzielić, bo nie został dotrzymany termin wniosku. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – zabrał głos, 

komisja powołana przez Radę Gminy głosowała jednogłośnie, wszyscy członkowie: 

Przewodniczący Edward Chaba, Mendak Dariusz Zastępca Przewodniczącego, Krawczyńska 

Bogusława członek, Tadeusz Ledwójcik członek, Nyga Mirosław członek. Korzystaliśmy              



8 
 

z pomocy Radcy Prawnego, wyjaśniał, była przy tym Prezes Stowarzyszenia. Nie ma 

możliwości, jedynie wystąpienie na drogę sądową może zmienić tą decyzję. 

Mieszkaniec Podzagnańszcza – zapytał, tylko z Radcą prawnym się Pan kontaktował. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – odpowiedział,  

tak z radcą prawnym. 

Przewodnicząca Rady – zapytała, nie było na tej komisji pracowników Urzędu, Sekretarza. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – odpowiedział, 

nie. 

Mieszkaniec Podzagnańszcza – zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków              

i Petycji, bardzo poważna sytuacja, 20 nauczycieli, 50-ciu paru uczniów, zostało odczytane 

pismo z Zalezianki, Pan jako Przewodniczący nie pokusił się żeby zwrócić się do Kuratora i 

zapytać czy złożony wniosek po terminie czy da się coś z tym zrobić, czy jest na to artykuł, 

ustawa żeby przywrócić wniosek. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – zabrał głos, od 

tego jest Rada Gminy, my swoje wnioski kierujemy do Rady Gminy, która wspólnie na 

posiedzeniu, na sesji będzie podejmowała w tej sprawie decyzję. My wystosowujemy jako 

komisja do Rady Gminy swoje wnioski. 

Rodzic Dzieci uczęszczających do Szkoły w Zaleziance – zabrał głos, byliśmy wczoraj na 

spotkaniu u Państwa było ciekawe, wszyscy byli pełni chęci ale kluczową sprawą jest 

niedotrzymanie tego terminu, dlatego znaleźliśmy interpretację z komentarzem artykułu, 

który pozwala Państwu zadecydować o tym i przywrócić termin. Proszę poczytać, jeszcze 

będzie czas żeby głosować i mam nadzieję że Państwo zagłosują za nami i dadzą nam szansę.  

Mieszkaniec Podzagnańszcza – zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji, wydaje mi się że pełniąc rolę Przewodniczącego należało by przynajmniej zrobić 

ileś roboty żeby tu teraz przedstawić pełny obraz na jakiej podstawie Urząd Gminy nie może 

przywrócić wniosku o dotację. Nie czekać bo to Pana robota jest jako Przewodniczącego żeby 

przedstawić pełny obraz, żebyśmy wszyscy wiedzieli nie tylko pana Radcy ale w Pana gestii, 

obowiązku jest bo to jest bardzo poważna sprawa. Dot. mieszkańców, dzieci, nauczycieli. 

Wiemy w jakich trudnych czasach żyjemy, robota nie została wg. mnie w ogóle przez Pana 

zrobiona. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, to był wniosek wypracowany na jednej z komisji, 

mamy trzy miesiące na odpowiedź. Na pewno ten temat nie jest zamknięty i na pewno się 

jeszcze zbierzemy na jednej komisji zanim przygotujemy stosowną uchwałę. To nie jest żadna 

decyzja, to jest wniosek wypracowany przez Komisję. Proszę o zabranie głosu Mecenasa. 

Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik – zabrał głos, Komisja podjęła wniosek w oparciu o art. 

2 pkt 7 i 8 ustawy prawo oświatowe oraz art. 33 ust. 1 pkt. 1 ustawy o finansowaniu zadań 

oświatowych: dotacja może być udzielona pod warunkiem, że nie później niż do 30 września 

roku bazowego zostanie złożony stosowny wniosek. Zająłem takie stanowisko na Komisji i to 

stanowisko podtrzymuję. 

Mieszkaniec Podzagnańszcza – zabrał głos, przedstawiając taki art. ustawy komisja nie mogła 

zająć odpowiedniego stanowiska, bo nie doczytał Pan Radca do końca. Mam pismo                   

z Kuratorium Oświaty w Kielcach, w odpowiedzi na pismo z dnia 10 listopada 2022r. 

wyjaśniam iż Świętokrzyski Kurator oświaty realizuje zadania przewidziane w przepisach 

prawa powszechnie obowiązującego. Wśród zadań przypisanych Kuratorom Oświaty nie 

uwzględniono nadzoru nad jednostkami samorządu terytorialnego w zakresie przyznawania 

dotacji szkołom. Z pisma wynika iż SRS Zalezianka jako organ prowadzący szkołę nie 

dochowało terminu z art. 33 ust. 1 pkt. 1. Pan Mecenas tylko do tego momentu się odniósł. 

Czytamy dalej: zgodnie z art. 33 ust. 4 organ prowadzący szkołę, przedszkole może zwrócić 

się z wnioskiem do organu wykonawczego jednostki samorządu terytorialnego właściwej do 
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udzielenia dotacji o wyrażenie zgody na odstąpienie od terminu, o którym mowa w art. 33 ust. 

1 pkt. 1. Trzeba było to Przewodniczącemu Komisji przekazać. 

Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik – poinformował, poszło pismo do Stowarzyszenia,                

że nie uwzględniamy wniosków o przywrócenie terminu. 

Mieszkaniec Podzagnańszcza – zabrał głos, Stowarzyszenie dostało pismo od Kuratora 

Oświaty w Kielcach że taka możliwość jest, pismo pani Poseł również załączamy do wniosku 

formalnego o przywrócenie terminu o dotację szkoły w Zaleziance. Przekazuję Pani Prezes 

Stowarzyszenia to pismo, proszę wręczyć pismo Przewodniczącej Rady. 

 

Prezes Stowarzyszenia Rozwoju Społecznego Zalezianka p. Ewelina Chlebowska-Gil 

przekazała Przewodniczącej Rady Gminy wniosek formalny o przywrócenie terminu. 

 

Nauczycielka SP w Zaleziance – zabrała głos, chciałabym dodać że odmowa, o której 

Państwo mówicie czyli nie danie nam możliwości na złożenie ponownego wniosku o inny 

termin nie może być, zgodnie z rozporządzeniami prawnymi, niczym nie uzasadniona. 

Zgodnie z opiniami Kancelarii prawnej, do której się odniosę też jest wyraźnie napisane że 

macie obowiązek dokładnego uzasadnienia swojego stanowiska. Zacytuję: odmowa 

wyrażenia zgody na odstąpienie od terminu do złożenia wniosku o dotację jest równoznaczna 

dla jednostki samorządu terytorialnego z obowiązkiem dokonania szczegółowej analizy 

sprawy. Urząd musi wykazać, że udzielenie dotacji w kolejnym roku szkolnym budżetowym 

z uwagi na upływ terminu nie jest możliwe. Jak widać obwarowania prawne są dosyć 

poważne i skłaniają Państwa do większej pracy i udowodnienia że z jakiegoś powodu ta 

dotacja dla nas nie jest możliwa. Jeżeli powołujemy się wszyscy na zapisy tej samej ustawy to 

nie rozumiem dlaczego ta ustawa jest traktowana przez Państwo wybiórczo. W ustawie                 

o finansowaniu zadań oświatowych wyraźnie jest napisane już na samym początku że tak 

naprawdę dwa warunki muszą być równorzędnie spełnione żeby otrzymać dotację od Urzędu 

Gminy. Jednym z warunków, który zawsze jest wymieniany na pierwszym miejscu jest 

terminowy wpis do Systemu Informacji Oświatowej. To jest najbardziej wiążące jeśli chodzi 

o działalność szkoły, placówki oświatowej. Jeżeli wpis jest dokonany do 30 września, z tym 

że nie musi być do 30 września, to ma być stan na 30 września może być później i to też 

ustawa reguluje, to jest to równoznaczne z tym że Stowarzyszenie, szkoła nie zaprzestaje 

działalności, Przedszkole również nie. Te dane wędrują do Kuratorium Oświaty i na tej 

podstawie przyznawane są później Państwu m.in. pieniądze na subwencje dla placówek 

oświatowych i w zw. z tym wasze planowanie dalszych dotacji, co jest niejako obowiązkiem 

jeżeli macie Państwo pod swoim zarządem terytorialnym placówki oświatowe, a macie ich 

trzy. Nie było podstaw żeby twierdzić, że nie uwzględnimy w budżecie SRS Zalezianka tylko 

dlatego, że do 30 września nie wpłynęło pismo, bo nie jest to podstawowy warunek. Jest 

jednym z obligatoryjnych ale nie podstawowy. Rozmawiałam z różnymi osobami, Prezesem 

innego Stowarzyszenia i Dyrektorem szkoły w woj. św. i dokładnie tak samo mówią. Nie było 

dla nich problemem stwierdzenie w rozmowie, że nawet gdyby się zdarzyło że czynnik ludzki 

zawiedzie i nastąpi opóźnienie w złożeniu takiego pisma do gminy, to nie jest równoznaczne 

z tym że nie można takiej placówki ująć w budżecie, jeżeli jest zgłoszone do SIO. 

Rozumiemy nasze opóźnienie ale prawo przewiduje możliwości i daje Państwu narzędzia do 

tego że przy odrobinie dobrej woli możemy tą sytuację zakończyć bez żadnego problemu. To 

nie jest tak, że my teraz prosimy o coś co nam się nie należy, takie jest moje zdanie. 

Rodzic Dzieci uczęszczających do Szkoły w Zaleziance – zabrał głos, chciałbym się odnieść 

do terminu trzy miesiące na rozpatrzenie sprawy ale problem jest taki, że Sekretarz wczoraj 

powiedział że ostatni przelew pójdzie w grudniu. Więc jak ma dalej istnieć Stowarzyszenie,            

z czego ma płacić nauczycielom itp. 
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Przewodnicząca Rady – poinformowała, mamy trzy miesiące zgodnie z literą prawa ale na 

pewno nie będziemy się tą sprawą zajmować trzy miesiące, bo to jest bardzo ważna sprawa. 

Nauczycielka SP w Zaleziance – zabrała głos, trzeba wyjaśnić błąd, to nie jest tak że u nas 

jest 20 nauczycieli, Pani Prezes powiedziała o ogólnej liczbie pracowników. Nauczycieli nie 

jest 20, to nie jest tak że szkoła generuje bardzo duże koszty w zw. nauczycielami i ich 

pensjami. Szkoły stowarzyszeniowe mają to do siebie, że te koszty są mniejsze, nauczyciele 

nie są opłacani z Karty Nauczyciela. Nasza szkoła dba o relacje między nauczycielem 

uczniem, o rozwój dzieci, także o koszty że te etaty nie są rozdawane na zasadzie jeden 

przedmiot jeden nauczyciel. Tak się też zdarza ale niejednokrotnie jeden nauczyciel uczy            

z bardzo dobrym skutkiem kilku przedmiotów, posiadając wykształcenie wyższe niż 

magisterskie. Kadra jest bardzo dobrze wykwalifikowana. Należało by z tego dalej korzystać 

jeżeli dzieci chciałyby, a chcą dalej z nami współpracować, bo to lubią i rodzice też. 

Rodzic Dziecka uczęszczającego do Szkoły w Zaleziance – zabrała głos, proszę o dobrą wolę 

zw. z uchwałą, która będzie podejmowana. Szkoła w Zaleziance to nie tylko szkoła, to 

centrum kultury i społeczności dla całej miejscowości Zalezianka ale też dla ościennych wsi. 

Oprócz lekcji w szkole jest mnóstwo dodatkowych zajęć dla dzieci, spotyka się KGW, były 

organizowane zajęcia z aerobiku. Jest to nasza perełka, o którą dbamy, chcemy żeby to 

zostało, żebyśmy jako mieszkańcy mieli możliwość korzystać z tego terenu. Pan Wójt może 

chciał dobrze i ma fajne pomysły, może w budynku można coś jeszcze zrobić. Jak najbardziej 

jesteśmy chętni do rozmowy, do wypracowania wspólnych planów. Natomiast prosimy aby 

uwzględniać nasze zdanie, głosy czyli mieszkańców. Jesteśmy świadomi że jesteście dla nas, 

dla mieszkańców i chcemy to widzieć że liczycie się z każdym człowiekiem i macie dobrą 

wolę. 

Nauczycielka SP w Zaleziance – zabrała głos, spotykaliśmy się z informacją że szkoła jest 

mała, klasy są małe, że powoduje to ograniczenia w rozwoju socjalnym uczniów, nie 

zgadzam się z tym. To jest dyskredytacja tych dzieci, one nie czują się w żaden sposób 

wykluczeni ze społeczności. To że są w małej szkole, powoduje że nauczyciel może do nich 

dokładniej dotrzeć. Dzieci funkcjonują w społecznościach spotykają się ze sobą także i po 

szkole, jeździmy na różne wycieczki, spotkania. Dzieci przechodzące z podstawówki do klas 

średnich niezależnie od liczebności w klasach i tak muszą się dostosować do nowych 

środowisk, zasad, nauczycieli itp. To czy przejdą z klas 19-osobowych czy 4-osobowych nie 

robi żadnej różnicy. 

Przewodnicząca Rady – zabrała głos, bardzo się cieszę że zaszczyciliście nas swoją 

obecnością ale na wczorajszą Komisję wszyscy dostaliście zaproszenie, rodzice, nauczyciele, 

osoby zainteresowane. Dziś jest sesja mamy dużo porządku obrad.  

Mieszkaniec Podzagnańszcza – zwrócił się do Wójta, wiemy że odpowiedź jest negatywna, 

nie przychyla się Pan do możliwości przesunięcia terminu. Byłem w szkole dzisiaj, wiem jak 

wyglądała szkoła, wiem jak wygląda teraz, przynajmniej z zewnątrz. W szkole też jest ładnie, 

boisko zostało zrobione umożliwiając korzystanie z boiska przez mieszkańców, uczniów, plac 

zabaw itp. Dlaczego nie chce się Pan Wójt przychylić do uchylenia terminu wniosku                

o dotację. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, ja jestem wykonawcą i moim 

obowiązkiem jest pilnować wszystkich terminów, stosować się do uchwał przyjmowanych 

przez Radę Gminy. Wiem jak wygląda szkoła, wiem że zostało wykonane boisko, trybuny 

przy boisku szkoda że bez pytania nas o zgodę jako właścicieli terenu. Zostało to wykonane 

za środki, którymi zasilała Gmina Łączna. Między latami 2012-2022 kwota przekazana                

z budżetu gminy na ten cel wyniosła 4 078 360 zł. 

Mieszkaniec Zalezianki – zapytał, czy kwota 4 mln zł to kwota przeznaczona na to boisko, 

była mowa o zbiorniku 1 900 tys. zł, o jaki zbiornik chodzi, gdzie się znajduje i co tam ma 

być zrobione. 
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Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, informacja którą przekazałem dotyczy 

dotacji z gminy nie subwencji, czyli to wszystko co poszło z budżetu gminy od roku          

2012-2022 kwota 4 078 360 zł. Jak Stowarzyszenie zarządza środkami dotyczącymi dotacji             

z gminy mam nadzieję, że zgodnie z ustawą ale to oddzielna sprawa. Mówiąc o zbiorniku, 

kwotę 1 800 tys. zł przeznacza gmina z Programu na projekt zbiornika Jaśle, czyli na 

zagospodarowanie terenu wokół zbiornika Jaśle, północną jego część. 

Rodzic Dzieci uczęszczających do Szkoły w Zaleziance – zabrał głos, dla Pana Wójta 

zatrważająca jest kwota 4 mln zł na 10 lat czyli 400 tys. zł., a niezatrważająca jest kwota 

1 800 tys. zł na zbiornik i plażę. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, 1 800 tys. zł pochodzi ze środków zew. 

w których nie ma środków z dochodów budżetu gminy od podatników, są to w całości środki 

zewnętrzne. Nie powiedziałem, że kwota mnie dziwi bądź zastanawia, tylko przekazałem 

informację że przez okres od 2012-2022r, poprosiłem pracowników wydziału finansowego          

o wyliczenia jakie środki pochodziły z subwencji Państwa, a jakie z budżetu gminy i taką 

informację przekazałem. Proszę nie wkładać w moje usta rzeczy, które nie miały miejsca. 

Rozmawialiśmy o kwestiach zw. z niedotrzymaniem terminu, czy usłyszeliście wczoraj bądź 

poprzednich komisjach z moich ust słowo „likwidacja”. 

Rodzic Dziecka uczęszczającego do Szkoły w Zaleziance – zapytała, czy w kwocie 4 mln zł 

przez 10 lat są tylko środki własne z budżetu gminy, czy również subwencja. Ile wynosiła 

cała dotacja i jaka część to subwencja. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, od 2012-2022r. kwota dotacji do 

Stowarzyszenia łącznie z subwencją to 6 390 840 zł. Zastrzegam, że mamy dzisiaj 29 listopad 

i do końca roku wysokość tej dotacji może ulec zwiększeniu. Subwencja oświatowa w tym 

samym okresie to kwota 2 312 480 zł, a kwota 4 078 360 zł jest w całości sfinansowana             

z budżetu gminy. 

Rodzic Dzieci uczęszczających do Szkoły w Zaleziance – zwrócił się do Wójta, czy               

w stosunku do innych szkół też jest Wójt przygotowany żeby nas poinformować jakie były 

dofinansowania. My wyszliśmy z propozycją, uważamy że termin można zmienić, jeżeli są 

podnoszone kwestie finansowe to my jako rodzice pomożemy Stowarzyszeniu zrobić 

wszystko, znaleźć dodatkowe fundusze ewentualnie zwiększyć ilość uczniów żeby gmina nie 

dokładała więcej niż do uczniów z innych szkół. Do tej pory nie możemy uzyskać wyliczeń, 

nie możemy się do tego odnieść. Jeśli do naszego ucznia gmina dokłada więcej to my 

będziemy tą różnicę dokładać. Ile gmina łącznie przelewa na daną szkołę bez subwencji. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, wczoraj mówiłem w jaki sposób 

liczona jest kwota na jednego ucznia w naszych szkołach. Cała kwota przeznaczona na                   

jednego ucznia w naszej szkole, czy na jednego ucznia w szkole w Zaleziance jest dokładnie 

taka sama. Kwota, która dotyczy roku bieżącego się zmieni. Jeśli przeznaczamy na 

funkcjonowanie szkoły na opał 70 tys. zł/miesięcznie to wpływa to na kwotę na jednego 

ucznia w gminie. 

Rodzic Dzieci uczęszczających do Szkoły w Zaleziance – zabrał głos, mi chodzi o kwoty 

jakie poszły na inne szkoły, nie podał ich Pan Wójt. Mamy do tego prawo. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zwrócił się do radnych, dostaliście budżet, czy w tym 

budżecie są zapisy odnoszące się do paragrafów mówiących o oświacie. Czy są 

wyszczególnione Szkoły Podstawowe, Przedszkole itp. 

Radny Litwiński – odpowiedział, są zapisy dot. kwot na oświatę i są wyszczególnione. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, to ogólnodostępne informacje, nie 

mogę wszystkich cyfr mieć w głowie. 

Rodzic Dzieci uczęszczających do Szkoły w Zaleziance – zwrócił się do Wójta, ile wydał Pan 

na Szkołę w Łącznej i Goździe.  
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Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, za chwilę pani Skarbnik udzieli 

odpowiedzi. 

Mieszkaniec Zalezianki – zabrał głos, ktoś zawalił termin złożenia wniosku o dotację, 

fundusze z gminy i żeby uniknąć sądu czy może gmina, Wójt, Przewodnicząca powiedzieć 

jak możemy uniknąć tego problemu, żeby Łączna znowu nie była w telewizji. Pomóżcie 

ludziom, którzy mają dzieci w szkole, bo to jest nasza szkoła, nasz budynek. Kiedy szkoła 

była budowana ludzie zbierali pieniądze, kopali fundamenty. Na dzień dzisiejszy wszystko się 

rozwija tylko nasza gmina się zwija. Ile gmina pozyskała biznesu na nasz teren, z którego 

mogła by dostawać podatki.  

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, niewiedza jest przyczyną konfliktów. 

Protestuję. W 2006r. zastałem gminę, w której był stary plan zagospodarowania 

przestrzennego i pierwsza rzecz, którą zrobiliśmy to zmiana planu zagospodarowania 

przestrzennego. Ten plan był robiony i dyskutowany po to żeby właśnie dać możliwość 

inwestorom. W trakcie opracowania dokumentów planistycznych spotkaliśmy się z wetem 

Marszałka Województwa Świętokrzyskiego. Morawica nie ma planu zagospodarowania 

przestrzennego, a Gmina Łączna ma. Te pieniądze, które przeznaczaliśmy na zmiany planu 

szły w kierunku żeby dać możliwość inwestorom lokalizowania tutaj swoich biznesów, być 

może budowania domów. Uczestniczymy we wszystkich gremiach, w których możemy 

zaistnieć jako gmina aby pokazać co my chcemy. Być może to brak informacji, tu mogę się 

bić w pierś ale nie chciałem wydawać pieniędzy podatników na gazetki gminne. Jeśli ktoś ma 

ochotę przyjść na komisję, sesję Rady może przyjść wyrazić przemyślenia. Dzisiaj słuchamy 

wszystkich wypowiedzi i to jest nauka. Ale protestuję, że gmina w tej kwestii nic nie robi. 

Wczoraj na komisji był temat opracowania kolejnych dokumentów w kierunku budowy farm 

fotowoltaicznych na terenie gminy. Jest kierunek i ten kierunek będziemy trzymać. Nie 

jestem od tego żeby przypominać wszystkim podatnikom o złożeniu PIT, przypominaniu           

o terminach Kierownikom Jednostek podległych. Ja jestem żeby gminą zarządzać. Jeśli Rada 

Gminy podejmie stosowne uchwały, zdecyduje to jest organ, ja wykonuję decyzje organu. 

Mieszkaniec Podzagnańszcza – zabrał głos w kwestii przypomnienia terminu, w tak ważnej 

kwestii jak szkoła, dzieci, nauczyciele, budynek w miejscowości Zalezianka który należy do 

mieszkańców. Skoro Sekretarz wysyła maila 28 września przypominając, że trzeba zgłosić 

szkołę do Systemu Informacji Oświatowej to co szkodziło w tym samym mailu napisać            

o przypomnienie o złożeniu dokumentów do gminy. Kwota na szkołę w Zaleziance 4 700 tys. 

zł w przeciągu 10 lat, jak podzielimy ją to rocznie ok. pół miliona z budżetu gminy jest 

przekazywane. Przypomnę, że nie kto inny jak Pan Wójt zarządzając gminą i nadzorując 

inwestycję budowy kanalizacji w gminie Łączna… 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, odzyskaliśmy tą kwotę z odsetkami. 

Mieszkaniec Podzagnańszcza – zabrał głos, gratulacje że te środki zostały odzyskane. 

Przypomnę inwestycję budowy drogi w Klonowie, gdzie droga przed wyborami została 

zbudowana za ponad 100 tys. zł i w przypadku pozyskania środków unijnych ta droga została 

zmielona i wrzucona w podbudowę. Proszę mi przypomnieć panie Wójcie jaka kwota została 

wydana na tą drogę i za ile pieniędzy przywieziono by kruszywa z Bukowej Góry żeby zrobić 

podbudowę drogi w Klonowie. Realizując drogę w Klonowie w oparciu o środki unijne 

okazało się że na dole są cieki wodne i kolejne 250 tys. zł trzeba było dołożyć do tej drogi. 

Czy to są emocje i rozchwiane pomysły czy rzetelne pilnowanie środków w gminie Łączna. 

Przewodnicząca Rady – zapytała Sekretarza czy odniesie się do pierwszej części wypowiedzi. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, wg. mnie nie ma się do czego 

odnosić, co sam pamiętam to przypominam Dyrektorom, Kierownikom Jednostek 

Oświatowych. Nie zmienię faktu, że w mailu przypomniałem wszystkim Dyrektorom, nie 

tylko Stowarzyszeniowym. 
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Mieszkaniec Zalezianki, Rodzic – zabrał głos, zapytałem ostatnio Wójta co z dziećmi                       

z przedszkola Wójt powiedział że znajdzie się miejsce na terenie gminy. Czy to przedszkole 

będzie funkcjonowało tak jak szkoła podstawowa do końca czerwca co najmniej. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – poinformował, Szkoła Podstawowa i klasy 0 są 

związane z gminą umową na przekazanie szkoły z 2011r. Ta placówka na podstawie umowy 

będzie przejęta pod szyld gminy i prowadzona do końca roku szkolnego, do czerwca 2023r. 

Przedszkole jako placówka niepubliczna powstało w 2016r. albo 2017r. to że nie ma 

przyznanej dotacji w projekcie budżetu na 2023r. skutkuje tym, że ostatni przelew będzie             

w grudniu i przedszkole niezwiązane umową na przekazanie szkoły nie będzie już 

finansowane od 1 stycznia. W dniu wczorajszym wspominałem o tym, że to właśnie w tym 

okresie teraz listopad, grudzień rodzice dzieci z przedszkola „Mali odkrywcy” powinni 

zapisywać dzieci do innych przedszkoli, w tym naszych samorządowych. 

Mieszkaniec Zalezianki, Rodzic – zapytał, czy w styczniu jest możliwe przepisanie dzieci do 

innego przedszkola na terenie gminy, rodzice mają miesiąc czasu. Byli rodzice rozmawiali, 

jedna Pani dostała odpowiedź że przyjmiemy w Goździe chociaż jest ilość ograniczona.             

W Łącznej są miejsca ale nie do końca. Więc gdzie mamy szukać dla tych dzieci miejsca.             

W ciągu roku szkolnego nie jest łatwo z uzyskaniem miejsca w jakiejkolwiek placówce 

przedszkolnej. Dla takiego małego dziecka przeniesienie, gdzie po 4 miesiącach 

przyzwyczaiło się już do środowiska, opiekunów i teraz przenosić, od nowa akceptacja                    

w innym przedszkolu. To niezrozumiałe. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – poinformował, do dyspozycji są dwa nasze 

przedszkola samorządowe, które 15 dzieci są w stanie przyjąć. Jesteśmy do tego 

przygotowani, jeśli ktoś usłyszy odmowę proszę o sygnał. 

Mieszkaniec Podzagnańszcza – zwrócił się do Przewodniczącej Rady, proszę aby pismo 

przekazane do Przewodniczącej Rady zostało złożone do gminy. 

Przewodnicząca Rady – odpowiedziała, oczywiście. 

Mieszkaniec Zalezianki – zapytał, czy w projekcie zagospodarowania zbiornika Jaśle jest 

uwzględniona droga dojazdowa. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, w przygotowaniu w tej chwili jest 

projekt na realizację inwestycji drogowej, która obejmuje: 6 m asfalt do tego ciąg pieszy                   

z wjazdami na posesje, całą infrastrukturę techniczną czyli wodociąg, odwodnienie drogi, 

kanał techniczny i oświetlenie tej drogi. 

Radny Nyga – zabrał głos, na drodze gminnej z Jęgrznej do szkoły w Goździe są trzy ubytki, 

proszę o zrobienie ich. Spadnie śnieg i można tam uszkodzić samochód. Druga sprawa 

odnośnie odzyskanych pieniędzy gdzie one są, czy już wpłynęły czy jeszcze nie. Milion zł za 

szczepienia, czy zostały wszystkie wykorzystane, jeśli nie to gdzie jest reszta. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – zabrała głos w sprawie odzyskanych środków od firmy 

Sanitex, przelew otrzymaliśmy w ubiegłym roku albo dwa lata temu na konto gminy. Myślę 

że radnemu to umknęło, bo na bieżąco środki były przyjmowane po dochodach i wydatkach, 

470 tys. zł. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, za 1 mln zł 

został wykonany parking przy NZOZ, remont budynku poczty wraz z zagospodarowaniem 

wokół oraz budynkiem technicznym, zostanie również wykonane ogrodzenie wokół OSP              

i GOPS. 

Rodzic Dzieci uczęszczających do Szkoły w Zaleziance – zapytał, ile płaci poczta miesięcznie 

i jaki był koszt remontu, za jaki czas zwróci się modernizacja gminie. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – poinformowała, ok. 600 tys. zł koszt modernizacji 

poczty, poczta czynsz płaci do ZGK jest to ok. 400-420 zł, nie znam dokładnie kwoty. 



14 
 

Rodzic Dzieci uczęszczających do Szkoły w Zaleziance – zapytał, gmina wydała 600 tys. zł 

na pocztę żeby dwóm paniom było ciepło, 400 zł miesięcznie czynsz, to kiedy to się zwróci. 

120 lat.  

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, Pana tok myślenia jest zgodny z moim, 

rozum podpowiada że powinno się inwestować w to co przynosi zysk. Przeczytanie ustawy   

o samorządzie gminnym wyjaśnia wszystko o kwestiach, które Pan poruszył. Na dzisiejszej 

sesji, wczoraj na komisjach podnoszona była kwestia, że gmina nie ma zarabiać wykonując 

zadania które są zapisane w ustawie. Wykonuje nie dlatego, że to się zwróci tylko dlatego że 

wynika to z zapisów ustawy o samorządzie gminnym. Zapewniam Pana biorąc pod uwagę 

Pana poziom inteligencji, że przy jednym przeczytaniu tej ustawy, miałby Pan wystarczającą 

wiedzę żeby takiego wystąpienia nie dokonać. 

Rodzic Dzieci uczęszczających do Szkoły w Zaleziance – zabrał głos, pieniądze na pocztę 

teoretycznie nie muszą się zwrócić, a na nasze dzieci nie ma pieniędzy bo szkoły nie opłaca 

się prowadzić. 

Mieszkaniec Zalezianki – zabrał głos, zauważyłem że jak ktoś zadaje pytania to staje się 

intruzem, osobą niewygodną. W społeczności są ci co wiedzą więcej i ci co nie wiedzą nic. 

Nie obrażajcie się na źle stawianie pytania. Efektem tego jest ten problem, że ktoś na czas nie 

powiadomił, czyli było zamierzone działanie żeby szkoły w Zaleziance więcej nie 

finansować. Trochę więcej empatii. 

Radny Litwiński – zabrał głos, nie zgodzę się z tym że pytania sprawiają nam kłopot.    

Wczoraj prowadziłem połączone posiedzenie komisji, czy komuś nie udzieliłem głosu. 

Doprowadzałem do tego żeby była konstruktywna dyskusja. Wójt starał się dzisiaj 

odpowiedzieć na wszystkie pytania. 

Nauczycielka SP w Zaleziance – zwróciła się z pytaniem do Sekretarza Gminy, wszyscy 

Państwo podkreślacie że nie ma żadnych ostatecznych decyzji odnośnie placówek 

prowadzonych przez Stowarzyszenie czyli wszystko może się zdarzyć na co liczymy, czyli 

istnienie szkoły, przedszkola na dotychczasowych warunkach. Myślałam, że sprawa jest 

jeszcze w toku i wg. Państwa kompetencji i powagi urzędu mamy zaufać i wierzymy że 

sprawa jest w toku. Natomiast Sekretarz odpowiadając na pytanie odnośnie przedszkola 

wypowiadał się w takim kontekście jakby to już było zatwierdzone, czyli przedszkola nie 

będzie od 1 stycznia, szkoła będzie do końca czerwca. A przed momentem Wójt twierdził kto 

tu mówił o likwidacji. Jeżeli sprawa nie jest przesądzona i Państwo to przy wszystkich 

mówicie to skąd czas i tryb taki, o czym ta dyskusja, bo może to jest i państwa i nasza strata 

czasu. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, do projektu budżetu Wójt nie 

przedłożył żadnych środków dla przedszkola i szkoły podstawowej to fakt, natomiast nie 

przesądza to co do działalności przedszkola czy szkoły. Jeśli Stowarzyszenie posiada inne 

środki i jest w stanie to dalej kontynuować sprawa jest otwarta. 

Nauczycielka SP w Zaleziance – poinformowała, sprawa dotacji moim zdaniem zgodnie        

z prawem jest otwarta, ponieważ ustawa na którą wszyscy się powołujemy daje możliwość 

dania nam nowego terminu. Prosimy żebyście zwrócili na to uwagę. Jeśli nie zwracacie na to 

uwagi to znaczy że pomimo że mówicie nam że jeszcze sprawa jest nie zakończona to 

rozumiemy narrację że jest. 

Mieszkaniec Zalezianki, Rodzic – zabrał głos, mam jedno dziecko w przedszkolu, drugie             

w podstawówce, jedno dziecko musze zawieźć do jednej placówki drugie do drugiej. Nie 

wszyscy mają prawo jazdy, samochody żeby mogli to zrobić. Jesteśmy małą wspólnotą 

robimy to wspólnie, pracujemy na zmiany, zamieniamy się, pomagamy sobie. Zróbmy tak 

żeby wszystko razem funkcjonowało do końca czerwca. Przedszkole od stycznia jest 

najgorszym pomysłem jaki może być. Ja się  nie roztroję i nie mam na tyle czasu żeby jedno 

dziecko zawozić tu, drugie tu. Do Łącznej oddać do przedszkola gdzie duża część z gminy 
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wozi dzieci do nas do przedszkola, czują się bezpieczniejsi. Weźmy pod uwagę dobro 

dziecka. Jeżeli coś trzeba zrobić to zróbmy żeby mogło to funkcjonować. Tak jak Wójt 

powiedział z końcem roku przedszkole nie może być niepubliczne to zróbmy coś innego, 

utwórzmy coś kolejnego żeby mogło jeszcze funkcjonować przynajmniej pół roku a jak 

najdłużej. 

Mieszkaniec Zalezianki – zabrał głos, załóżmy czarny scenariusz, przedszkole wygaszone, 

szkoła wygaszona. Co z budynkiem szkoły. 

Przewodnicząca Rady – odpowiedziała, nie ma żadnych planów. 

Mieszkaniec Podzagnańszcza – zwrócił się do Przewodniczącej Rady, czy przedkładając 

wniosek formalny Pani widzi szansę żeby gmina ponownie przyjęła wniosek do rozparzenia 

od Stowarzyszenia. 

Przewodnicząca Rady – odpowiedziała, w najbliższym czasie odbędzie się komisja, która 

będzie nad wnioskiem pracować. 

Rodzic Dziecka uczęszczającego do Szkoły w Zaleziance – zabrała głos i podziękowała za 

poświęcony czas, prosimy jeszcze raz o przychylenie się do wniosku w sposób pozytywny. 

Więcej uwag nie zgłoszono.  

Mieszkańcy gminy opuścili salę obrad. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

Ad. 10 a) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie powołania stałych komisji Rady 

Gminy Łączna, ustalenia składu osobowego oraz określenia przedmiotu działania 

poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca Rady – proszę radnego Piwowarczyka o zdeklarowanie się w których 

komisjach chciałby pracować. 

Radny Piwowarczyk – odpowiedział, w Komisji Finansowo-Gospodarczej i w Komisji 

Społecznej. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie wniosku radnego Piwowarczyka o udział  

w pracach Komisji Społecznej. 

Za – 12, wstrzymał się – 1/13 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty większością głosów. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie wniosku radnego Piwowarczyka o udział  

w pracach Komisji Finansowo-Gospodarczej. 

Za – 12, wstrzymał się – 1/13 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty większością głosów. 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła radnych o naniesienie zmian w projekcie uchwały: 

- Komisja Finansowo-Gospodarcza - 9 radnych, punkt 9. Piwowarczyk Karol - członek, 

- Komisja Społeczna - 9 radnych, punkt 9. Piwowarczyk Karol - członek. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z naniesionymi zmianami 

poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska 

radnych, wyczytani radni określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

Uchwała  Nr  XLIII/255/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej 

podstawą do ustalenia zwrotu kosztów dowożenia rodzicom dzieci niepełnosprawnych 

zamieszkałych na terenie Gminy Łączna do szkół i przedszkoli. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLIII/256/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług         

w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLIII/257/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego                

na realizację przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w ramach 

Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej                    

w 2023 roku. 

Radny Wykrota – zabrał głos, Pani z Gozdu zwróciła mi uwagę że jadąc w naszą stronę od 

Zalezianki autobusem, busem nie ma przystanku na skrzyżowaniu Łączna-Gózd. Wystarczy 

postawić znak przystanku. Bus się teraz zatrzymuje ale może zapłacić karę. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLIII/258/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Radny Nyga – zapytał, o ile konkretnie wzrastają podatki od gruntów.  

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – omówiła stawki podatku od nieruchomości, i tak: 

- od gruntów zw. z prowadzeniem działalności gospodarczej była kwota 0,80 zł/m2, 

proponowana jest 0,96 zł, przy maksymalnej stawce 1,16 zł; 

- pod wodami powierzchniowymi było 5,17 zł, proponowana stawka 5,79 zł, maksymalna 

5,79 zł, u nas nie występuje; 

- od gruntów pozostałych było 0,27 zł/m2, propozycja 0,33 zł, przy maksymalnej 0,61 zł; 

- niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji było 3,40 zł, propozycja 3,81 zł, przy 

maks. 3,81 zł, również pozycja nie występuje w naszej gminie; 

- od budynków mieszkalnych było 0,65 zł, propozycja 0,78 zł, przy maks. 1 zł; 

- zw. z prowadzeniem działalności gospodarczej było 21,50 zł, propozycja 25,80 zł, przy 

maks. 28,78 zł; 

- zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym było 12,04 zł, propozycja 13,47 zł, przy maks. 13,47 zł; 

- zw. z udzielaniem świadczeń zdrowotnych 5,25 zł, propozycja 5,87 zł, maks. 5,87 zł; 

- od budynków pozostałych było 7 zł, propozycja 8,40 zł, maks. 9,71 zł; 

- od budowli 2 % ich wartości. 

Sołtys Gozdu p. Halina Starz – zapytała o stawkę podatku od garaży. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – odpowiedziała, to są pozostałe grunty. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLIII/259/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2022r. 

została podjęta większością głosów  

(za – 10, przeciw – 2, wstrzymał się – 1/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2022 rok. 

Radny Nyga – zadał pytanie w sprawie dotacji podmiotowych, Gminna Biblioteka Publiczna 

w Łącznej kwota 534 tys. zł. Zadałem pytanie, pisałem do Wójta odpisała Pani Dyrektor 

GBP, jaki był koszt dożynek, ile wynosiło honorarium poszczególnych zaproszonych gości. 

Dostałem odpowiedź na pierwsze pytanie, na drugie nie. Napisałem drugie zapytanie.  

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – odpowiedziała, propozycja dołożenia środków 34 tys. zł 

do budżetu nie dotyczy dożynek. Zwiększyły się opłaty jeśli chodzi o ogrzewanie w szkole           

w Zagórzu, Klonowie i po analizie budżetu Gminna Biblioteka Publiczna wyliczyła że do 

końca miesiąca zabraknie jej takiej kwoty. 

Dyrektor GBP p. Beata Kołda – poinformowała, wrócił pracownik, który od lipca nie był 

ujęty w budżecie i przez pół roku jego wynagrodzenie. Odnośnie dożynek odpisałam na dwa 

pytania, ja odpowiadam za wszystkie umowy za dożynki. Zwróciła się do radnego Nygi, jest 

mi przykro, bo Pan udostępnia publicznie w mediach inne gminy, chwali się innymi 

dożynkami, a swoje krytykuje. Powiedział Pan, że okłamałam Pana że zespół Classic nie 

wziął tyle. Jeśli Pana okłamałam to od jutra nie powinnam być Dyrektorem. Zapraszam do 
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Biblioteki ja pokażę fakturę. Pan głosował nad budżetem biblioteki, a ja decydowałam. Przez 

okres pandemii nie było tego typu imprez, chcieliśmy to mieszkańcom wynagrodzić. Kosztem 

innych imprez chciałam zaoszczędzić na dożynki. Ja finansowałam wszystkie Koła, OSP na 

artykuły spożywcze, koszty wzrosły. W 2019r. były dożynki gdzie jedna gwiazda kosztowała 

20 tys. zł, wtedy nikt nie zadał pytania dlaczego tyle. Wyczerpałam ten temat, proszę przyjść 

jutro do Biblioteki pokażę faktury. Występowały cztery zespoły, nie znam cen ja zawarłam 

umowę w jednym pakiecie, gdzie była scena, nagłośnienie, ochrona, zespoły. Byłam 

zadowolona z takiej umowy bo było wszystko razem. Podjęliśmy decyzję w maju                    

o dożynkach, to nie był długi okres. W piśmie nie ma nic przekłamanego. 

Radny Nyga – zapytał, chodziło o to ile wziął Classic i o fakturę. 

Dyrektor GBP p. Beata Kołda – odpowiedziała, zapraszam pokażę jutro fakturę Classic.  

Przewodnicząca Rady – zapytała, czy jest odpowiedź w piśmie ile wziął zespół Classic. 

Dyrektor GBP p. Beata Kołda – odpowiedziała, tak. 

Radny Nyga – zauważył, ale nie ma przedstawionej faktury, wszystko można sobie napisać. 

Dyrektor GBP p. Beata Kołda – zapytała, czy mogę kserować faktury i pokazywać 

mieszkańcom Jęgrznej. 

Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik – odpowiedział, nie, można zobaczyć na miejscu. 

Chyba że Pan sobie zażąda wydania tej faktury. 

Dyrektor GBP p. Beata Kołda – zwróciła się do radnego Nygi, jeśli Zespół Classic tak jak Pan 

mówi wziął 55 tys. zł to ja zgłaszam do Wójta że jutro nie jestem Dyrektorem, czyli nastąpiło 

przekłamanie, a nie jest tak. Zapraszam do Biblioteki. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, jest Komisja Rewizyjna macie wgląd do 

wszystkich dokumentów. Jeśli jeden spośród z was próbuje wprowadzać teorie spiskowe to ja 

protestuję przeciwko temu. Wielokrotnie mówiłem, że mieszkańcy chcą żeby funkcjonowały 

budynki, które remontowaliśmy. Dlaczego radny Mendak i radna Siewierska nie zabierają 

głosu, nie protestują przeciwko takiemu stawianiu sprawy, gdzie są świetlice wyremontowane 

ze sprzętem, gdzie jest człowiek który odpowiada i że to kosztuje. Macie prawo zapytać                   

o wszystko tylko nie zgadzam się, że stawia się mojego Kierownika Jednostki mimo że 

udzielił odpowiedzi i zaczyna się teorie spiskowe tylko dlatego że jeden z radnych ma jakieś 

fobie. 

Radny Chaba – zabrał głos, jestem wdzięczny pani Dyrektor GBP, wykonała Pani bardzo 

dobrą pracę. Mieszkańcy nie są tylko od płacenia podatków. Mieszkańcy byli zadowoleni, 

bawili się. Gratuluję Pani Dyrektor i proszę o następne dożynki. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, jedyną osobą która przez wszystkie lata 

spośród radnych przychodziła i prosiła żeby dać zaproszenia bo chce zaprosić swoich ludzi to 

był radny Nyga. 

Dyrektor GBP p. Beata Kołda – zabrała głos, jeśli ma nie być dożynek to przyjmę to do 

wiadomości, proszę nie głosować i żeby w budżecie nie było dożynek i nie będziemy ich 

organizować. To do Państwa należy decyzyjność. To jest nasza wspólna uroczystość gminna. 

Chciałam mieszkańcom wynagrodzić i zorganizować zabawę. Nie wiem w czym problem.  

Radny Ledwójcik – zabrał głos, w rozmowie z mieszkańcami niejednokrotnie słyszałem że 

nic się nie dzieje, nagle jest impreza i komuś nie odpowiada. Nie wiadomo czy coś 

organizować czy nie. Popieram organizację, bo to jest wspólność. 

Radny Chaba – zabrał głos, nie może Pani Dyrektor mówić że nie będzie organizować. 

Mieszkańcy gminy się tego domagają aby organizować następne dożynki. 

Radny Nyga – zapytał, czy ja powiedziałem żeby nie robić dożynek, ja tylko wysłałem 

zapytanie. 

Dyrektor GBP p. Beata Kołda – zabrała głos, zapytanie było do Pana Wójta, Pan Wójt nie ma 

z tym nic wspólnego. Od tego jestem Dyrektorem, że ja podejmuję decyzje, z Wójtem 

ustalałam plan dożynek. Zapraszam jutro Pana Nygę do biblioteki.  
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Radny Mendak – zwrócił się do radnego Nygi, dobrze Pan wie że skończył się projekt 

Zagórza, Klonowa i gmina musi utrzymywać budynki, przez bibliotekę, a koszty rosną. 

Radny Wisowaty – zabrał głos, w budżecie należy się jakieś pieniądze przeznaczyć na 

rozrywkę. Tak samo w gminie jak i w budżecie rodzinnym muszą być zapewnione pieniądze 

na takie rzeczy. 

Radny Piwowarczyk – zabrał głos, dożynki tak ale na przyszłość żeby było coś 

ambitniejszego niż disco polo.  

Przewodnicząca Rady – proszę powiedzieć jakie ma Pan ambicje w tym kierunku. 

Radny Piwowarczyk – odpowiedział, są inne rodzaje muzyki. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – zabrała głos i poprosiła radnych o otwarcie zał. nr. 6                

i wprowadzenie zmian: 

- wiersz nr. 3 zimowe utrzymanie dróg gminnych dział 60016 kwota ogółem zamiast 90 tys. 

zł 125 tys. zł; 

- ogółem koszty 125 tys. zł; 

- kwota ogółem, kolumna 6  -  2 403 977 zł; 

- kolumna 12 koszty ogółem taka sama kwota -  2 403 977 zł. 

Nastąpiło przeoczenie, wprowadziłam środki tylko z dotacji, natomiast nie wprowadziłam 

ogółem po przychodach i po kosztach. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z naniesionymi zmianami 

poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska 

radnych, wyczytani radni określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLIII/260/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2022r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, wstrzymało się – 2/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 g) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 

2022-2030. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLIII/261/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 listopada 2022r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, wstrzymało się – 2/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 11. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 20 października 2022r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 20 października 2022r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. (za – 13/13 obecnych radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  12. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XLIII–e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji                    

2018-2023. 

   Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła:         

           Magdalena Chmiela            Monika Pająk 
 

 


